
 

 
 
 

5. december 2007 
 

 
I medfør af § 36, stk. 1, i Landstingets forretningsorden fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål 
til Landsstyret:   
 
 
Spørgsmål til Landsstyret:  
1. Hvordan har udledningen af drivhusgasser udviklet sig i Grønland fra 1990 frem til i dag? 

Der ønskes i svarnotatet fremvist tal.  
 
2. Er der i Grønland en national strategi for nedbringelse af vort lands CO2-udledning? Set i 

lyset af, at der kun er fem år til 2012, ønskes det redegjort, hvilke konkrete tiltag, der er 
igangsat, ligesom strategien ønskes offentliggjort, så den grønlandske befolkning har mu-
lighed for at tage et medansvar.  

 
3. Der bedes i svarnotatet kort redegjort Landsstyrets tanker med hensyn til Grønlands mu-

lighed for, at der kan indgås forhandlinger om, hvorvidt større industriprojekter eller rå-
stofudvinding skal udelades af det grønlandske CO2-regnskab. Herunder de kommende 
projekter med blandt andet ALCOA. 
(Landstingsmedlem Marie Fleischer, Demokraterne) 

 
Begrundelse: 
Som det er alment kendt, så er Grønland gennem Danmark omfattet af Kyoto-protokollens forplig-
telser 
 
Grønland skal i henhold til rammeaftalen med Danmark nedbringe sine emissioner af drivhusgasser 
med 8 procent i forhold til 1990 frem til perioden 2008-2012, hvor Danmark skal nedbringe sine 
emissioner med 12 procent.  
 
Den globale opvarmning, og ikke mindst besøg af ledende toppolitikere i omverdenen har gjort, at 
Grønland er sat på verdenskortet. Vi har sågar også gjort os selv til frontkæmpere for at påminde 
verdenssamfundet om, at vores fiskere og fangere i den grad lider af de klimaforandringer, der på-
går. Derfor er det også på sin plads, at vi i Grønland aktivt deltager for at opfylde vores del af Kyo-
to-protokollens aftaler. 
 
 
Jeg anmoder venligst om, at spørgsmålene bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 
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